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Årsmöte avseende verksamhetsåret 2023 
2024-03-19 
Hjärupslundsskolan 
 
 
§1 Mötets öppnande 

Styrelsens ordförande, Göran Berggren, öppnade mötet. 
 

§2 Anmälan om sekreterare vid mötet 
Styrelsens sekreterare, Nils-Ove Mårtenson, utsågs till sekreterare för mötet. 
 

§3 Val av ordförande vid mötet 
Göran Berggren valdes till ordförande för mötet. 
 

§4 Upprättande av röstlängd  
Beslöts att vid behov kunde en närvaroförteckning för mötet upprättas och 
stämmas av mot medlemsförteckningen och därvid fungera som röstlängd i 
det fall omröstning begäres. 
 

§5 Val av två personer att jämte ordföranden justera protokollet, tillika 
rösträknare 
Håkan Billing och Karin Itzel valdes till justeringspersoner. 
 

§6 Fastställande av dag för justering av protokollet. 
Protokollet kommer att sändas per post/motsvarande till 
justeringspersonerna och skall enligt stadgarna vara justerat inom 4 veckor 
dvs. senast den 16 april 2024. 
 

§7 Fråga om kallelse till stämman har skett i behörig ordning  
Stadgas – tidigast 8 veckor före och senast 4 veckor för årsmötet. 
Kallelse var utsänd i Nyhetsbrevet via e-post den 30/1, dvs. 7 veckor före,  
och befanns därmed ha skett i behörig ordning. 
 

§8 Fastställande av dagordning  
Dagordningen fastställdes efter det att ordföranden meddelat att det under 
Övriga ärenden gick att ta upp icke i förväg anmälda sådana. 
 

§9 Styrelsens årsredovisning 
Verksamhetsberättelsen för 2023 föredrogs och lades till handlingarna.  
Bilaga: ”Verksamhetsberättelse 2023”. 
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§10 

 
Revisionsberättelse 
Revisionsberättelsen föredrogs, och lades till handlingarna i den del som 
avsåg räkenskaperna. 
Bilaga: ”Revisionsberättelse för Uppåkras Vänförening”. 
 

§11 Fastställande av balans- och resultaträkning 
Resultat- och Balansräkning har upprättats och föredrogs. 
Årets resultat 40 925,07 kr föreslogs föras i ny räkning. 
Ingående balans 86 925,63 kr + årets resultat 40 925,07 kr = utgående balans  
127 850,70 kr. 
Bilaga: ”Uppåkras Vänförening Ekonomisk redovisning”. 
 
Beslöts att godkänna den ekonomiska redovisningen samt att . 
fastställa den redovisade balans- och resultaträkningen.  
 

§12 Disposition av årets resultat 
Årets resultat, 17 032,30 kr, beslöts att överföras i ny räkning (se §11). 
 

§13 Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen 
Av revisionsberättelsen framgår, att det tillstyrkes att bevilja styrelsens 
ledamöter ansvarsfrihet för det gångna verksamhetsåret. 
Bilaga: ”Revisionsberättelse för Uppåkras Vänförening”. 
 
Styrelsen beviljades ansvarsfrihet för det gångna verksamhetsåret.  
 

§14 Val av styrelseordförande för ett år 
Valberedningens förslag, omval, föredrogs.  
Beslöts att välja Göran Berggren till ordförande fram till nästa ordinarie 
årsmöte. 
 

§15 Val av övriga ledamöter i styrelsen 
Valberedningens förslag till styrelseledamöter enligt nedan föredrogs.  
Nils-Ove Mårtenson (omval) 
Belinda Nilsson (omval) 
Agneta Samefors (omval) 
Ingalill Hellberg (omval) 
Bo Gertsson (omval) 
Åke Möller (omval) 
Karin Itzel Westerberg (omval) 
Antonia Hellstam (omval)  
 
Beslöts att välja de föreslagna styrelseledamöterna fram till nästa ordinarie 
årsmöte: 
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§16 

 
Val av en revisor samt en revisorssuppleant på ett år 
Till revisor valdes nuvarande revisorn Mona Erlandsson. 
I brist på förslag beslöts att vakantsätta revisorssuppleanten. 
 

§17 Val av 2 ledamöter i valberedningen, varav en sammankallande, för 1 år 
Beslöts att till valberedning välja Una Larsson (sammankallande) och Ingrid 
Persson. 
 

§18 Fastställande av verksamhetsplan för kommande verksamhetsår 
Ordföranden föredrog förslag till Verksamhetsplan med budget för 2024,  
vilken fastställdes.  
Vidare informerade ordföranden om hur planerna ser ut för själva firandet av  
10-årsjubileet. Tre stycken Jubileumsföredrag och en Jubileumsresa är 
inplanerade. Vidare att en ansökan om medel för en Jubileumsskrift (projekt) 
är via Staffanstorps kommun inlämnad till Region Skåne.  
Bilagor: ”Budget och verksamhetsplan 2024” och ”Jubileums arrangemang”. 
 

 
§19 

 
Beslut om årsavgift till föreningen 
Ordföranden föreslår Årsmötet, i likhet med tidigare år, besluta: 
- att nya medlemmar som erlägger avgift under okt – dec anses vara 
medlemmar även därpå följande kalenderår.  
- att beslut om medlemsavgiften skall, med tanke på när årsmötet infaller, 
avse därpå följande år. 
Vilket innebär att beslut om årsavgiften på Årsmötet 2024 avser år 2025.  
 
Ordföranden föreslår Årsmötet vidare besluta: 
- att årsavgiften till föreningen skall vara oförändrad, 100 kr per medlem. 
 
Årsmötet beslutade enligt ordförandens förslag. 
 

§20 Propositioner från styrelsen 
Inga 
 

§21 Motioner från medlemmar 
Förelåg inga. 
 

§22 Övriga ärenden 
Inga 
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§23 

 
Årsmötets avslutande 
Ordförande avslutade årsmötet och tackade de närvarande för deras 
intresse. 
 

 
 
Staffanstorp den 23 mars 2024 
 
      
   
Göran Berggren Nils-Ove Mårtenson 
Ordförande Sekreterare 
  
Justeras:  

 

  

Håkan Billing Karin Itzel 
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Verksamhetsberättelse 2023 
 
 
Året i Uppåkra har präglats av att den omfattande utgrävningen av 
”Hallen på höjden” påbörjats. Det arkeologiska projektet beräknas 
pågå under flera år. Stiftelsen Uppåkras visningsverksamhet har där-
med kraftigt utökats både i säsongslängd och i antal och i organise-
ring av visningar, vilket också påverkat vänföreningen. 
 
Vänföreningens verksamhet har präglats av ett ökande intresse för 
medlemskvällar och medlemsarrangemang kring Uppåkra. Överbok-
ningar har några gånger tyvärr uteslutit medlemmar från deltagande 
när lokaler begränsat antalet närvarande. Styrelsen har också ägnat 
tid åt att planera för föreningens tio-årsjubileum 2024 och bokat in 
medlemskvällar och aktiviteter för hela nästa verksamhetsår. 
 
Nyhetsbrev sänds varje månad till föreningens medlemmar och ar-
keologiskt intresserade 
Antalet mottagare av vänföreningens månatliga nyhetsbrev per mejl 
har ökat under året och i december var de 2412 stycken.  
Nyhetsbreven innehåller inbjudan till medlemkvällar och andra aktivi-
teter liksom aktuellt från Uppåkra. 
Bland annat: 
-  om vänföreningens kommande evenemang. 
-  aktuell information om de pågående utgrävningarna och Uppåkra-
stiftelsens utökade visningar av vad som sker i ”Hallen på höjden”. 
-  information om Uppåkras öppettider, övriga visningar och om Lilla 
Trädgårdscaféet. 
-  kontinuerliga rapporter om andra intressanta utgrävningar och eve-
nemang. 
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Vänföreningens månatliga nyhetsbrev med fler än 2400 mottagare 
ger därmed stor spridning och kännedom om visningsverksamheten 
och utgrävningarna i Uppåkra. 
 
Medlemskvällar 17 och 24 januari 
”Lunds Universitets Historiska Museum”  
Besöken på Historiska museet i Lund är uppskattade av våra medlem-
mar och har blivit en årlig tradition. Museistyrelsens ordförande Gö-
ran Larsson, tidigare chef för Malmö Museer, visade den nya utställ-
ningen om Lunds universitets historia. Han berättade också om mu-
seets planer på en ny utställning av fynden från Uppåkra och ett nytt 
domkyrkomuseum. 
Anmälda utöver maximiantalet till den första visningen den 17:e 
kunde tas emot den 24:e och totalt kunde ett 50-tal medlemmar 
delta.  
 
Medlemskväll på nätet 14 februari 
”Järnålderns djur” 
Kent Andersson är docent i arkeologi i Uppsala, verksam på Historiska 
museet i Stockholm, i styrelsen för Historiska museet i Lund och har 
skrivit ett stort antal populärvetenskapliga böcker om järnåldern. 
Kent Andersson berättade om hur djur uppfattades under järnåldern 
utifrån sin bok ”Järnålderns djur”. 
Över tvåhundra anmälda blev till slut 196 åhörare som över nätet an-
slöt sig till föredraget. 
 
Medlemskväll 21 mars 
”Lägesrapport från utgrävningarna” 
Arkeologen Håkan Aspeborg, som är projektledare i fält för de före-
stående utgrävningarna av "Hallen på höjden" berättade om det 
stora projektets omfattning. Ett drygt 500 m2 stort område skall un-
dersökas till ca 2 m djup och drygt 1100 m3 jord skall grävas, provtas 
och sållas/fingranskas. 
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Fyrtiofem medlemmar hade tagit sig till Hjärpslundskolans matsal för 
att lyssna till föredraget innan vänföreningen därefter höll sitt års-
möte. 
 
Medlemskväll 25 april 
”Hembesök i Uppåkra 27 år senare – olika perspektiv” 
Bertil Helgesson, doktor i arkeologi, är sedan ca 30 år verksam i Kristi-
anstadsområdet. Som forskare vid Lunds universitet, och inspirerad 
av utgrävningarna i Uppåkra, skrev han 2002 sin doktorsavhandling i 
ämnet ”Järnålderns Skåne: samhällen, centra och regioner”, och har 
sedan ägnat sig huvudsakligen åt järnåldern i Skåne och dess bebyg-
gelser och maktstrukturer. Bertil berättade om sin forskning kring 
Uppåkra och att han bland annat hittade en liten statyett från 800-ta-
let som troligtvis föreställde ett lejon. Den kallades därefter ”Lejonet 
Helge” eller bara ”Helge”. 
Fyrtiofem medlemmar fyllde mötesrummet ”schaktet”, bjöds på kaffe 
och lyssnade intresserat till Bertil Helgesson och ställde många frå-
gor. 
 
Medlemskväll 26 september 
”Vikingar i öst och väst – skillnader och likheter”  
Johan Callmer, professor vid Umeå universitet, professor vid Hum-
boldt Universität zu Berlin, började sin akademiska bana i Lund och 
disputerade där 1977. Han beskrev och jämförde handel, slavhandel 
och vikingatåg/rövarfärder i väst och öst. 
Femtio medlemmar trängde in sig i mötesrummet, bjöds på kaffe och 
lyssnade intresserat till Johan Callmer och ställde många frågor. 
 
Medlemskväll 17 oktober 
"Knästorp – mellan centralplats och offermosse" 
Adam Bolander, arkeolog vid Arkeologerna, som sorterar under Sta-
tens Historiska Museer, berättade om årets undersökningar längs väg 
108. Han kunde nu berätta om upptäckten av en boplats vid 
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Knästorp, i närheten av det välkända offerplatskomplexet i Gullåkra 
mosse, och i närheten av centralplatsen Uppåkra. Boplatsen dateras 
huvudsakligen till yngre romersk järnålder – vendeltid, cirka 200–800 
e.Kr. Där hittades bl.a. exklusiva smycken och vapendetaljer som an-
vänts av samhällets elitskikt. 
Uppåkras ännu oinredda Arkeologicentrum kunde användas och ett 
sjuttiotal medlemmar lyssnade och lärde sig om Uppåkrabygden un-
der järnåldern. 
 
Medlemskväll på nätet 14 november 
”DNA-analyser avslöjar hur Skandinavien befolkades.” 
Anders Götherström, Stockholms Universitet, är professor i molekylär 
genetik, arkeolog och evolutionsbiolog. Han är mest känd för sin 
forskning om forntida DNA från uppgrävda ben. En tillämpning som 
även användes kommer att användas vid undersökningarna av ”Hal-
len på höjden” i Uppåkra. Anders Götherström, som för tillfället be-
fann sig i Skottland, kunde över internet berätta om hur man genom 
att följa genflöden kan veta något om hur Skandinavien befolkades. 
Föredraget följdes över internet av 290 medlemmar.

Medlemskväll 5 december 
”Härskarresidenset i Uppåkra – en rapport från första undersöknings-
säsongen.” 
Klockan 19 berättade Håkan Aspeborg, arkeolog och projektledare i 
fält för projektet ”Hallen på höjden”, om de i somras påbörjade ut-
grävningarna. 
”Uppåkrastiftelsen presenterar sig” 
Samma kväll hade ett trettiotal medlemmar kommit redan klockan 18 
och fick då en presentation av Uppåkrastiftelsens arbete och det fan-
tastiska resultat som vårt gemensamma engagemang för Uppåkra 
lett till. Efter presentationen var det quiz och mingel. Vänföreningen 
bjöd på glögg och lussekatter. 
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Årsmöte 
Årsmöte hölls den 21 mars i Hjärupslundskolans matsal efter Håkan 
Aspeborgs lägesrapport från de förestående utgrävningarna av ”Hal-
len på höjden” i Uppåkra. 
 
Värdar 
Under sommaren har ett 20-tal medlemmar arbetat som sommarvär-
dar i visningsverksamheten. Säsongen har varit längre än tidigare år 
då den startat redan i maj och pågått ända in i oktober och värdverk-
samheten har samtidigt förändrats. Så köps till exempel biljetter nu-
mera över nätet och inte på plats.   
Arkeologidagen 
Föreningens medlemmar var även värdar i Uppåkra under Arkeologi-
dagen den 27 augusti. 
 
Medlemsrekrytering mm 
Vänföreningen medlemsantal per den sista december var förra verk-
samhetsåret 478 stycken. Den sista december 2023 hade medlems-
antalet ökat med 11 % till 532 stycken.  
En ”trottoarpratare” (utomhus) ställs varje säsong ut i Uppåkra för att 
locka besökare att bli medlemmar i föreningen. 
Vänföreningens facebook-sida hade vid årsskiftet över 1300 följare. 
Störst rekryteringseffekt har dock de över två- och ett halvt tusen ny-
hetsbreven som mejlas ut varje månad. 
 
Styrelsen 
Vänföreningens styrelse har hållit 11 protokollförda möten under 
2022. 
Styrelsen har bestått av Göran Berggren (ordf.), Nils-Ove Mårtenson 
(sekr. tillika v. ordf.), Ingalill Hellberg (kassör), Bo Gertsson (medlems-
ansvarig), Agneta Samefors, Antonia Hellstam, Belinda Nilsson, Karin 
Itzel Westerberg och Åke Möller. 
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Till styrelsen har Rolf Tufvessson varit adjungerad så som represen-
tant från Stiftelsen Uppåkra Arkeologiska Center.   
Vänföreningens ordförande, Göran Berggren,  har adjungerats till 
Stiftelsen Uppåkra Arkeologiska Centers styrelse och deltagit i dess 
styrelsemöten. 
 
Staffanstorp i mars 2023 

Göran Berggren 

Göran Berggren 
Ordförande 
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Budget och verksamhetsplan 2024    

     

 

 

Verksamhet    Budget 
Medlemskvällar med föreläsningar mm  104 000:- 

Jubileumsskrift och exkursion     20 000:- 

Nyhetsbrev och  administration    15 000:- 

Summa kostnader 139 000:- 

Intäkter 
Medlemsavgifter      50 000:- 

Föreningsbidrag Staffanstorps kommun    15 000:- 

Från fonderade medel     69 000:- 

Summa intäkter 139 000:- 



                       

JUBILEUMSFÖREDRAG 

APRIL 

Professor Mats Roslund 

”Residens, hall och kulthus- det rituella landskapet i Uppåkra 200-1000 
e.Kr.” 

SEPTEMBER 

Professor Dick Harrison 

”Skånska kungariken före Danmarks uppkomst” 

NOVEMBER 

Arkeolog Håkan Aspeborg 

projektledare i fält för utgrävningarna ”Hallen på höjden” berättar. 

 

JUBILEUMSRESA 

Lejre museum (järnåldersbyn) och Roskilde Vikingaskeppsmuseum 

 

JUBILEUMSSKRIFT 

”Återupptäck det fördolda” – projekt med, i ett  första skede, en skrift om 
Uppåkrabygden 


